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Sport

Pokračování z protější strany

Jak se to projevovalo?
Skoro každé ráno se tu potkávám
na kafíčku s dalšími zaměstnanci
a některými rekreačními hráči. Do-
mluvili jsme se, že se nebudeme ba-
vit o nemocech nebo o válce, a tak
si povídáme o tenisu. V červnu
a červenci jsme pořád rozebírali,
co v té Paříži a Londýně zase před-
vedly ty naše holky.

Zaujalo vás například, že obě
dámy zazářily na svém nejméně
oblíbeném povrchu?
Ano, ale aspoň se hezky ukázalo, že
děti u nás vyrůstají za rozličných
podmínek,musí si zvyknout na hra-
ní na antuce, na betonu, venku,
v nafukovačce, v horku i chladu. Na-
víc si myslím, že jim pomáhá naše
určitá tenisová mazanost. Zkrátka
si umějí poradit.

V čem je podle vás největší kouz-
lo ČLTK?
Jsme v republice výjimečný klub
vzhledem k výjimečnému rozpětí
v jediném areálu. Máme tu asi dvě
stě rekreačních hráčů, rodiny s dět-
mi, rozsáhlou školičku plus babyte-
nis. Jinde se zaměřují na jednu
nebo dvě oblasti. My si to můžeme
dovolit, protože se nám po povod-
ních podařilo vybudovat dalších
sedmkurtů a hřiště na kondiční pří-
pravu v části ostrova za Negrelliho
viaduktem. Třeba taky tam vyrostla
Markéta Vondroušová. Jenže ne-
dávno se objevil problém.

Jaký?
Zhruba před půlrokem jsme se do-
zvěděli, že v rámci projektu budou-
cího rozvoje ostrova Štvanice se po-
čítá se zrušením toho, co jsme po-
stavili. Naprosto nás to šokovalo.

Mysleli jsme si, že jsme hájení. Že
na pozemcích města úspěšně pro-
vozujeme společensky prospěš-
nou činnost. Jenže najednou nám
chce někdo sebrat půlku kurtů, což
se rovná skoro likvidaci.

Proč?
Museli bychom spoustě závodních
i rekreačních tenistů oznámit, že
u nás končí. Práci by ztratili trené-
ři, kteří jsou u nás zaměstnaní. My
přitom podporujeme rozmanitost
ostrova. Zeleň, pikniky, sport, kul-
turu. Zkoušeli jsme se s předklada-
teli studie sejít na jednání, které do
své pracovny svolal primátor Svo-
boda. Jenže dotyční pánové na ni
bez omluvy nedorazili.

Aha. Co dál?
Podivili jsme se a odešli s nepoříze-
nou. Objednal jsem se u starosty Či-
žinského z Prahy 7, kde jsem zjistil
další jobovku. Chystá se zákaz vjez-
du motorových vozidel na celý ost-
rov. Zastupitel, který má věc na sta-
rosti, nám jednoduše sdělil, že do-
staneme pár karet pro naše zaměst-
nance, ale veřejnost k námmusí do-
razit výhradně hromadnou dopra-
vou.

Jak zásadní je to problém?
Další likvidační prvek. Jak potáhne
maminka tramvají pětileté dítě, pří-
padně ještě s jeho menším souro-
zencem, do tenisové školičky? Při-
tom nám stačí, když auta projedou
po asfaltové silnici na parkoviště
u klubu. Nepodporujeme neukáz-
něné stání na trávnících, ničení ze-
leně za nově postavenou lávkou.
Chceme být konstruktivní. Jenže ni-
kdo se s námi nebaví. Ani na slušné
e-maily nám nikdo neodpovídá,
což považuju za krajní nezdvoři-
lost. Jako bychom byli póvl.

Dotýkají se tyto zvěsti třeba také
Vondroušové s Muchovou?
Situaci vnímají a podporují nás.
Markéta nechápe, proč nás chtějí
vyhodit. Niki Bartůňková je u nás
od miminka. Nelíbí se jim, že ně-
kdo přijde, udělá škrt a poví: „Sbo-
hem!“ Vždyť jsme nezisková organi-
zace se statutem spolku. Spousta
lidí u nás pracuje na dobrovolné
bázi. Tenis je možná nejúspěšněj-
ším sportem v zemi a náš klub v ní
patří mezi tři nejlepší.

Takže ten váš slavný rok nako-
nec není úplně idylický, což?
Co zažíváme v poslední době, ty
úspěchy naprosto znehodnocuje.
Přitom se k našemu klubu váže to-
lik úžasných příběhů.

Pamatujete si na chvíli, kdy se tu
poprvé objevilamalá slečnaVon-
droušová?
Ano! V sedmi letech přijela s dědeč-
kem na turnaj babytenisu, v němž
hrají hoši a dívky dohromady. Na-
jednou přiběhl můj kamarád Pavel
Huťka, který zastupoval firmu dová-
žející míče, a povídá: „Hele, běžte
se podívat do haly na jednu levoru-
kou holčičku, která trochu vypadá
jako malá Martina Navrátilová. Je
strašně šikovná!“

Měl pravdu?
Měl. Hned nás zaujala, údery měla
krásně naučené, s nakrátko ostříha-

nými vlasy vypadala trošku jako
kluk. Domluvili jsme spolupráci s je-
jím sokolovským oddílem. Posílali
jsme jim šedesát tisíc korun jako pří-
spěvek na trénink Maky a několika
dalších nadějných dětí.

Jak se její vztah k ČLTK vyvíjel?
Nepravidelně k nám dojížděla s dě-
dou, nejčastěji na víkendy. Později
za nás nastupovala v žákovské kate-
gorii a asi v patnácti letech se sem
přestěhovala. Zpočátku bydlela
v bývalé šatně, kterou jsme předěla-
li na ubytovnu s palandami. Pozdě-
ji si pronajala byt.

O čem to svědčí?
O její mimořádné samostatnosti.
Musela si například sama nakupo-
vat jídlo, protože nemohla utrácet
za obědy a večeře v restauraci. Pro-
jevila velikou ctižádost. Měla kliku
na trenéry – nejprve paní Zemano-
vou, pak Jirku Hřebce, se kterým si
obrovsky porozuměla. Ještě
dneska si k němu jde pro radu
nebo si s ním zahraje na kurtu. Vy-
rostla a dospěla nám z ní před oči-
ma zralá žena a šampionka.

Bývalý člen ČLTK, vášnivý teni-
sový fanoušek a básník Michal
Horáček na US Open mluvil
o proletářské story dívky ze
skromných poměrů.
Jo, já jen úplně nesouhlasím s tím,
že tenis je sportem pro bohaté. Ta
buržoazní pověst k němu už nepa-
suje. Jakmile se dítě u nás začne je-
vit jako talentované, má veškerou
péči v národních tenisových cen-
trech zadarmo nebo dokonce s pod-
porou na cestování po turnajích.
Rodiče to samozřejmě stojí nějaké
peníze, ale hlavně čas. Ohromnou
porci času. Nicméně s podporou od
svazu a Národní sportovní agentu-

ry může i kluk nebo děvče z chudší
rodiny prorazit do špičky.

Ale Vondroušová i Muchová se
po průlomu naWTA Tour muse-
ly vyplácet z kontroverzních
smluv se sponzory, ne?
Jistě. Pro rozjezd profesionální kari-
éry se někdy hodí přidaná finanční
podpora. Někdy se může zdát, že
takzvané zadlužení je jedinou ces-
tou. Riziko každopádně nesou obě
strany. Pakliže tenista třeba ze zdra-
votních důvodů zanechá vrcholové-
ho sportu a razítkuje dopisy na poš-
tě, tak peníze investované do teni-
su sponzorovi vracet nemusí.

Povězte mi ještě něco o poetice
Štvanice, o vlacích projíždějí-
cích za starým centrkurtem, na
něž vzpomínala řada legend.
Před sedmdesáti lety jsem sem při-
jel v kočárku, protože maminka
tady hrála druhou ligu. Pamatuju si
starý areál se vším všudy. Začínali
jsme tenkrát s dřevěnou pálčičkou
a pinkáním o dřevěný plot. Jako
žák jsem sbíral míčky Javorskému,
Kordovi, Pietrangelimu, Santanovi,
Gisbertovi. Kdysi sem na meziná-
rodní mistrovství Československa
jezdili borci jako Laver nebo Fra-
ser. Moc dobře si vybavuju, jak mě
tu poctili povýšením.

Jakým?
Dostal jsem na starost ukazatel
skóre, který ještě nebyl elektronic-
ký. Musel jsem ručně otáčet tabul-
ky s čísly. Lezl jsem k němu po žeb-
říku a připadal si jako ta nejdůleži-
tější osoba na stadionu. Trnul jsem,
abych neudělal chybu. Většina
mých dětských vzpomínek se váže
ke Štvanici, ke spoustě her a zážit-
ků. O to víc mě trápí představa, že
by nás teď někdo zrušil.

Šampionka VondroušováZe Štva-
nice se dlouholetá členka I. ČLTK
probila až k letošnímu senzačnímu
wimbledonskému titulu.
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